
P R O T O K Ó Ł  Nr  XIV/11 

 

z sesji Rady Gminy Jaśliska, odbytej w dniu 29 września 2011 r. o godz.15.
00

  w Sali 

Konferencyjnej  Urzędu Gminy w Jaśliskach. 

 

      W sesji udział wzięli następujący radni: Jan Szymczakowski, Stanisław Lorenc, 

Teresa Mezglewska, Helena Madej, Leszek Madej, Bogusława Gwiżdż, Smoleń Piotr, 

Kostycz Krzysztof, Pelczar Renata, Krok Krzysztof, Wacław Futyma i Małgorzata Korytko.

 Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Ignacy Lorenc, Skarbnik Agnieszka Kurdyła, 

sołtysi i kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych.          

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

 

Ad.1.  Otwarcie sesji. 
  

 Sesję otworzyła Przewodniczący Rady Gminy Małgorzata Korytko, słowami: 

„Wysoka Rado - otwieram XIV sesję Rady Gminy Jaśliska”.   

Na podstawie listy obecności stwierdziła, że obrady są prawomocne.   

Na sekretarza obrad powołała radnego Jana Szymczakowskiego oraz przedstawiła 

proponowany porządek obrad tj.  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta  z działalności międzysesyjnej. 

4. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy. 

5. Zapytania i wnioski radnych i przedstawicieli wspólnoty samorządowej.  

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Jaśliska na 2011 /druk nr 43/ 

b) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jaśliska 

na lata 2011 - 2014 rok /druk nr 44/ 

c) w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na finansowanie lub dofinansowanie 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska  /druk nr 45/ 

d) w sprawie utworzenia i nadania Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej w 

Jaśliskach /druk nr 46/                                    

7. Oświadczanie radnych, Wójta i przedstawicieli wspólnoty samorządowej. 

8. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

  Zmian do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono.     

  W związku z tym proponowany porządek obrad poddano pod głosowanie i przyjęto 

jednomyślnie  /głosowało 12 radnych/. 

 

 

 

Ad.2.  Przyjęcie protokołu 
 

 Protokół z XIII sesji Rady Gminy Jaśliska poddano pod głosowanie i przyjęto  

jednomyślnie  /głosowało 12 radnych/. 

 

 

 



 

Ad.3.  Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Ignacy Lorenc złożył informację z działalności międzysesyjnej.                 

Informował radnych m.in. o:                        

- przeprowadzonych weryfikacjach szkód: dróg i urządzeń, które uległy zniszczeniu po 

ulewnych deszczach, a na które zostały sporządzone protokoły szkód; weryfikacja dotyczyła 

dróg: przy kościele na Woli, w Posadzie przy drodze w kierunku państwa Dylągów, w 

Jaśliskach dotyczyła drogi w stronę basenu, w Daliowej w kierunku byłego obozu 

harcerskiego;  

- zweryfikowanych stratach ujęcia wody w Szklarach, 

- przystąpieniu do finalizowania sprawy związanej z wykorzystaniem środków z Agencji 

Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa na budowę oczyszczalni ścieków w Szklarach; cała 

dokumentacja została już dostarczona do Agencji, pozostaje jedynie podpisanie umowy o 

dofinansowanie; 

- wpływających ofertach na ogłoszony przetarg na oczyszczalnie ścieków w Szklarach; 

przypomniał, że rozstrzygnięcie przetargu nastąpi w przyszły poniedziałek tj. 3 października, 

- odbytym spotkaniu zorganizowanym przez zgromadzenie „Gmin dorzecza Wisłoki” w 

sprawie tzw. ustawy śmieciowej i podpisaniu prośby do Marszałka Województwa 

Podkarpackiego o wyrażenie zgody na przystąpienie niektórych gmin do regionu roboczo 

zwanego „Jasielsko -Dukielskim”.  

 

 

 

Ad.4.   Zapytania i wnioski radnych. 

 

Radna Teresa Mezglewska  zwróciła się z prośbą o zamontowanie jeszcze jednego 

kosza na śmieci pomiędzy końcem muru przy zejściu z Jaślisk, a  drogą do szkoły, chodzi 

przede wszystkim o utrzymanie czystości; drugie pytanie radnej dotyczyło basenów 

przeciwpożarowych: jaki jest ich stan i czy są napełnione wodą.  

Stanisław Lorenc pytał o drogę wewnętrzną do pana B. Sarata na Czeremsze,  radny 

prosił w imieniu pana Sarata, żeby wspomóc go w przeprowadzeniu procedury dotyczącej 

dojazdu do jego działki; kolejne pytanie dotyczyło sprawy podwyżek czynszu lokali w 

budynku Domu Ludowego: chodziło o pocztę, zakład fryzjerski, ośrodek zdrowia i sklep Pana 

Kuśnierza. Jakie to były podwyżki - pytał radny.   

Piotr Smoleń informował zebranych o problemie związanym z brakiem wody na 

Posadzie w Sali Domu Ludowego i  brakiem kontenera na śmieci.  

  

 

 

Ad.5  Informacja z realizacji uchwał. 

 

 Informację z realizacji uchwał Rady Gminy przedstawił Wójt Ignacy Lorenc. 

Informację przyjęto bez uwag.  

 

 

 

 

 

 



Ad 6.  Podjęcie uchwał  

 

Kontynuując część regulaminową obrad Małgorzata Korytko przedstawiła treść i poddała pod 

głosowanie projekt  

 

U C H W A Ł Y   Nr  XIV/ 57/11 

Rady Gminy Jaśliska 

   z dnia 29 września  2011 roku   

 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Jaśliska na 2011rok 

    

Skarbnik Gminy Agnieszka Kurdyła omówiła projekt uchwały, przedstawiła plan 

dochodów i plan wydatków na poszczególnych działach po czym prosiła o pytania. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

W związku z tym, że w dniu 28 września analizowano projekty uchwał na wspólnym 

posiedzeniu komisji, dlatego też przystąpiono do ich podejmowania.    

Przewodniczący Rady poprosiła o przedstawienie opinii do wymienionego projektu uchwały. 

Teresa Mezglewska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła pozytywną 

opinię komisji do projektu uchwały.   

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.     

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Oddano głosów 12, w tym : 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących się”.  

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Rady ogłosiła, że Rada 

Gminy Jaśliska podjęła uchwałę w sprawie zmian w  uchwale budżetowej Gminy Jaśliska na 

2011 rok jednomyślnie 12 głosami „za”.  

Uchwała otrzymuje Nr XIV/ 57 /11 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Dalej Małgorzata Korytko  przedstawiła  następny projekt: 

 

 

U C H W A Ł Y  Nr  XIV/ 58/11 

Rady Gminy Jaśliska 

   z dnia 29 września  2011 roku   

  

 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jaśliska na lata 2011 - 2014 rok 

 

Skarbnik Agnieszka Kurdyła wyjaśniła co następuje: 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Jaśliska na lata 2011 – 2014 wprowadza się 

następujące zmiany:                                                                                                                                          

- Wprowadza się przedsięwzięcie pn. „Indywidualizacja nauczania w klasach I-III 

SP w Jaśliskach” finansowane z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej, o którym mowa w art. 226 ust. 4 pkt 1 lit. a ustawy o finansach 

publicznych. 

         - Określa się wydatki na w/w przedsięwzięcie w łącznej kwocie 29.998,17 zł, w tym: 

a) w 2011 r. kwotę 12.932,17 zł, 

b) w 2012 r. kwotę 11.130,00 zł, 

c) w 2013 r. kwotę 5.936,00 zł. 

 



Zmiany w niniejszej uchwale - kontynuowała Skarbnik - spowodowane są zmianami w 

budżecie Gminy Jaśliska dokonanymi  zarządzeniem nr 49/11 Wójta Gminy Jaśliska z dnia 29 

lipca 2011 r., zarządzeniem nr 57/11 Wójta Gminy Jaśliska z dnia 16 sierpnia 2011 r., 

zarządzeniem nr 63/11 Wójta Gminy Jaśliska z dnia 31 sierpnia 2011 r., zarządzeniem nr 

64/11 Wójta Gminy Jaśliska z dnia 31 sierpnia 2011 r., zarządzeniem nr 67/11 Wójta Gminy 

Jaśliska z dnia 12 września 2011 r. oraz zmianą dokonaną uchwałą nr XIII/56/11 Rady Gminy 

Jaśliska z dnia 31 sierpnia 2011 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Jaśliska na 

2011 r.  Informowała  również  radnych o tym, że nadal nie wychodzi nam współczynnik na 

2014 rok.   

Pytań nie było.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła pozytywną opinię do projektu 

uchwały.   

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej i 

poddała Radzie Gminy pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Oddano 

głosów 12, w tym 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.  

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Rady ogłosiła, że Rada 

Gminy Jaśliska podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Jaśliska na lata 2011 - 2014 rok jednomyślnie 12 głosami „za”.  

Uchwała otrzymuje Nr XIV/ 58 /11 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Następnie Małgorzata Korytko przedstawiła i poddała pod głosowanie kolejny, zgodny z 

porządkiem obrad  projekt tj. 

 

 

   U C H W A Ł Y   Nr  XIV/ 59/11 

 Rady Gminy Jaśliska 

      z dnia 29 września  2011 roku   

 

w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na finansowanie lub dofinansowanie 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska.  

Na wstępie Wójt zabrał głos informując zebranych, iż podjęcie niniejszej uchwały 

otwiera możliwość przystąpienia  do realizacji  przedsięwzięć w zakresie demontażu, 

zbierania, transportu i utylizacji wyrobów zawierających azbest  na terenie gminy Jaśliska. 

Możliwość dofinansowania tego przedsięwzięcia ze środków budżetu gminy pojawiła się w 

związku ze zmianami w art. 403 ustawy Prawo Ochrony Środowiska, wprowadzonymi ustawą 

z dnia 29 października 2010 r. o zmianie ustawy – Prawo ochrony środowiska (Dz. U. nr 229, 

poz. 1498). Wprowadzone zmiany przepisów umożliwiają finansowanie działań z zakresu 

ochrony środowiska w sposób zbliżony do sposobu wydatkowania środków gromadzonych na 

zlikwidowanych z dniem 1 stycznia 2010 r. gminnych i powiatowych funduszach ochrony  

środowiska. Zgodnie z zapisami art. 403 ust. 5 ustawy Prawo ochrony środowiska, zasady 

udzielania dotacji celowej, tryb postępowania i sposób jej rozliczenia określa rada gminy  w 

drodze uchwały.   

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  



Przewodniczący Rady poprosiła o przedstawienie opinii do wymienionego projektu uchwały. 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała jednomyślnie 3 głosami „za”.  

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie.                       

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Oddano głosów 12, w tym : 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących się”  

Na podstawie wyników powyższego głosowania, przewodnicząca Rady ogłosiła, że Rada 

Gminy Jaśliska podjęła uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na 

finansowanie lub dofinansowanie inwestycji z zakresu ochrony środowiska  jednomyślnie.  

Uchwała otrzymuje Nr XIV/ 59 /11 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

 Dalej Małgorzata Korytko przedstawiła  kolejny projekt:  

 

 

   U C H W A Ł Y Nr  XIV/ 60/11 

 Rady Gminy Jaśliska 

      z dnia 29 września  2011 roku   

 

 

w sprawie  utworzenia i nadania Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej w Jaśliskach 
 

 Na wstępie Wójt Informował Radnych, iż obowiązkiem gminy jest utworzenie 

Gminnej biblioteki publicznej, taki obowiązek nałożony został na gminy ustawowo. Omówił 

założenia projektu uchwały po czym prosił o pytania.  

Radny Stanisław Lorenc pytał, czy zapadła już decyzja, gdzie będzie znajdować się  siedziba 

biblioteki gminnej. 

Wójt odpowiadając na pytanie informował radnych, że najprawdopodobniej będzie to 

budynek zespołu Szkół Publicznych: „gminy nie stać na prowadzenie biblioteki w 

oddzielnym budynku”. Jednocześnie wyjaśnił, że do tej pory nie ma zgody na połączenie i 

funkcjonowanie razem biblioteki gminnej i szkolnej.  

Radny Piotr Smoleń zwrócił się z pytaniem do Dyrektora szkoły, jakie widzi problemy z tym 

związane? Dyrektor zabrał głos odpowiadając radnym, że jeżeli nie będzie przeszkód 

prawnych, to pod względem organizacyjnym przeszkód nie widzi: „zostanie to tak 

zorganizowane, żeby biblioteka spełniała jak najlepiej swoje zadania” zakończył.  

Więcej pytań nie było. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o opinię Komisję Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 

Obywatelskich. Stanisław Lorenc - Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i 

Spraw Obywatelskich oznajmił, że „komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały opiniuje 

go pozytywnie”. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała  projekt uchwały pod głosowanie.   

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Oddano głosów 12, w tym: 12 „za”,   0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących się”  

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Rady ogłosiła, że Rada 

Gminy Jaśliska podjęła uchwałę w sprawie utworzenia i nadania Statutu Gminnej Bibliotece 

Publicznej w Jaśliskach jednomyślnie 12 głosami „za”. 

Uchwała otrzymuje Nr XIV/ 60 /11 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  



 

 

Ad 7 . Oświadczenia Radnych, Wójta i przedstawicieli wspólnoty samorządowej. 

 

Na wstępie zabrała głos Teresa Mezglewska chwaląc grupę interwencyjną, pracującą 

na terenie naszej gminy przy pracach porządkowych. „Prace są wykonywane solidnie i 

dokładnie, pracującym należy się pochwała” – powiedziała radna.   

Stanisław Lorenc przedstawił problem związany z niszczeniem i „marnowaniem” 

bieżni żużlowej przy szkole: oświadczył, że koniecznym jest zadbanie o jej nawierzchnię, a 

także jej poprawienie poprzez zastosowanie zmielonego miału z wapnem; chodzi również  o 

to, żeby nie jeździć po niej samochodami. 

Przewodnicząca Rady złożyła podziękowania wszystkim, którzy brali udział w 

dożynkach powiatowych: „za piękny plon i chleb”.   

Więcej oświadczeń nie było.   

  

 

Ad 8.  Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  

   

 

Wójt odpowiadając na pytanie radnej Teresy Mezglewskiej powiedział, że kosze które 

gmina miała na stanie zostały już rozdysponowane, ale jeżeli jest taka potrzeba, to zostaną 

one jeszcze dostarczone.  

Jeśli chodzi o czynsze: zwiększenia czynszów wynikły ze zwiększonych kosztów 

eksploatacji budynku: czynsze w Domu Ludowym były niezmieniane od 10 lat w tym czasie 

koszty eksploatacji budynku znacząco wzrosły. Chodzi tu o koszty związane z ogrzewaniem, 

dostarczaniem wody i odbiorem ścieków- mówił Wójt- stąd potrzeba podwyżek czynszu.  

Natomiast jeśli chodzi o dojazd do działki Pana Sarata to dojazd jest zgodny z planem 

zagospodarowania przestrzennego i nie ma potrzeby robienia innych planów.    

Sprawa braku wody w Domu Ludowym na Posadzie jest Wójtowi znana; jak 

powiedział Wójt były prowadzone rozmowy w sprawie możliwości podłączenia się do 

istniejących wodociągów, ale nie doszło do porozumienia w tej kwestii, na dzień dzisiejszy 

została zrobiona konserwacja tego wodociągu i być może obniżenie kosza ssącego 

rozwiązałoby problem - mówił Wójt. Ponadto istnieje kilka możliwości rozwiązania tego 

problemu, jest to temat do przedyskutowania – powiedział na zakończenie Wójt. 

Jeśli chodzi o kontenery przy Domach Ludowych  to stanowią one problem- mówił 

Wójt: nie ma wtedy możliwości wysegregowania odpadów, dlatego kontenery tzw. KP -7 

przestaną istnieć.  

 

 

Ad.9 .  Zamknięcie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Małgorzata 

Korytko zamknęła XIV sesję Rady Gminy Jaśliska o godz. 16
15

 . 

 

 

         Przewodniczący  Rady 

             Małgorzata Korytko 

Protokół sporządziła: 

Beata Madej 



 


